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KULTUR- OG IDRÆTSUDVALGET 2014-2017

1. Bemærkninger til dagsordenen

Sagsnr.: 13/18847

Punkttype -
 

Tema -
 

Sagsbeskrivelse -
 

Økonomi og 
finansiering

-
 

Dialog/høring -
 

Bilag Nej

_________________________________________________________
Beslutning Kultur- 
og Idrætsudvalget 
2014-2017 den 03-
11-2014

Ingen bemærkninger.
 

Fraværende Ingen 
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KULTUR- OG IDRÆTSUDVALGET 2014-2017

2. Meddelelser

Sagsnr.: 13/18847

Punkttype Orientering.
 

Tema  Anlægsprojekter på udvalgets område
 Konsekvenser af budget 2015-18 på 

udvalgets område.
 Politisk deltagelse i Fritidsnævnets møde.
 Henvendelse fra Foreningssamvirket 

Pensionisthuset vedrørende vedtægter og 
møde med udvalget.

 
 
 
 
 

Bilag Nej

_________________________________________________________
Beslutning Kultur- 
og Idrætsudvalget 
2014-2017 den 03-
11-2014

Taget til efterretning.

Vedrørende politisk deltagelse i Fritidsnævnet: Lea Herdal overtager 
pladsen fra John Jensen, som bliver suppleant for Lea Herdal, og 
Agnete Fog bliver suppleant for Theodore Gbouable. 

Vedrørende Foreningssamvirket Pensionisthuset: Udvalget henlægger 
udvalgsmøde den 2. februar 2015 til Aktivitetshuset og afholder 
samtidig dialogmøde med Foreningssamvirket.
 
 
 
 

Fraværende Ingen 
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KULTUR- OG IDRÆTSUDVALGET 2014-2017

3. Beslutning om fremtidig budgetstatus for lysløjpe 

Sagsnr.: 14/4022

Punkttype Beslutning.
 

Tema Økonomiudvalget behandlede 30. september 2014 sagen ”Afslutning 
af anlægsstop” og besluttede at oversende sag om etablering af 
lysløjpe til behandling i Kultur- og Idrætsudvalget.
Udvalget anmodes om at beslutte den fremtidige budgetstatus for 
lysløjpen.
 
 

Sagsbeskrivelse Af Økonomiudvalgets dagsordenspunkt vedrørende lysløjpen fremgår 
følgende:
 
”Der er på investeringsoversigten afsat 0,45 mio. kr. i 2014 til 
etablering af lysløjpe. Sagen blev behandlet på KIU 31. marts 2014, 
hvor et enigt udvalg afviste Forvaltningens forslag til placering af 
lysløjpen. Placeringen af lysløjpen har været drøftet siden beløbet til 
en lysløjpe blev afsat. Forvaltningen skal i øvrigt bemærke, at 
etablering af lysløjpe indgik første gang i budgetforliget for 2006-09 
med et etapeopdelt projekt med 0,45 mio. kr. i 2007 og 0,65 mio. kr. i 
2008. I investeringsoversigten for 2014 indgår kun første etape og 
budgettet er ikke fremskrevet siden 2006”. 
 
Økonomiudvalget besluttede, at sagen genoptages i Kultur- og 
Idrætsudvalget.
 
Kultur- og Idrætsudvalgets besluttede den 31. marts 2014, at der skulle 
undersøges en alternativ placering. På baggrund af beslutningen har 
Forvaltningen undersøgt, hvorvidt der for det afsatte beløb og inden 
for de gældende planmæssige rammer kan etableres en lysløjpe i 
forbindelse med Allerød Idrætspark
 
Forvaltningen vurderer, at det indenfor det afsatte budget er muligt at 
etablere en belyst sti i omkredsen af de etablerede boldbaner i 
overensstemmelse med lokalplan 281 for området. 
 
Der er i det nuværende budget ikke afsat midler til drift af en lysløjpe.
 
Forvaltningen foreslår, at udvalget beslutter et af to forskellige forslag: 

1. Forvaltningen udarbejder et projekt med etablering af belyste stier 
ved Allerød Idrætspark indenfor det afsatte budget med henblik på at 
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projektet præsenteres for udvalget ultimo 2014/ primo 2015 og at der i 
samme forbindelse udarbejdes estimat på årlig afledt drift, som 
efterfølgende skal bevilges.
 
2. Udvalget indstiller til Økonomiudvalget og byrådet at projektet 
udgår af investeringsoversigten, at bevillingen på 0,45 mio. kr. tilføres 
kassebeholdningen og anlægssagen lukkes. 

 
 

Administrationens 
forslag

Forvaltningen anbefaler forslag nr. 2 under henvisning til det 
manglende budget til afledt drift og kommunens økonomiske 
situation. 
 
 
 

Økonomi og 
finansiering

Der er afsat 0,45 mio. kr. på investeringsoversigten for 2014. Ved valg 
af forslag nr. 2 tilføres kassebeholdningen 0,45 mio. kr. 
 
 

Bilag Nej

_________________________________________________________
Beslutning Kultur- 
og Idrætsudvalget 
2014-2017 den 03-
11-2014

Udvalget indstiller forslag 2. Der udsendes pressemeddelelse. 
 
 
 

Fraværende Ingen 
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KULTUR- OG IDRÆTSUDVALGET 2014-2017

4. Lovliggørelse af skydebane - prioritering 

Sagsnr.: 14/10174

Punkttype Beslutning.
 

Tema Byrådet har med budgetaftalen for 2015 bevilget 235.000 kr. til 
lovliggørelse af én af kommunens to skydebaner. 
Udvalget anmodes om at beslutte hvilken af de to baner, som skal 
lovliggøres.  
 

Sagsbeskrivelse Kommunen har to indendørs skydebaner placeret på henholdsvis 
Blovstrød Skole og i Lyngehallen. 
 
I begge skydebaner opfylder ventilationsforholdene ikke 
lovgivningens krav, hvorfor Forvaltningen i dialog med de tre klubber 
i kommunen og Skydebaneforeningen Danmark har belyst og vurderet 
de nødvendige krav og investeringer i ventilationsanlæg mv., så 
lovgivningens krav bliver opfyldt.
 
Samtidig er det belyst, hvordan klubberne, skydebaneforeningen og 
kommunen kan deles om finansiering af lovliggørelsen.
 
Udvalget indstillede den 1. september 2014 til byrådets 
budgetforhandlinger, at der blev afsat budget til at lovliggøre én bane. 
Udvalget anbefalede samtidig, at budgettet blev prioriteret til 
skydebanen på Blovstrød Skole (ud fra en samlet vurdering af 
lokalernes egnethed og størrelse og lokale medlemstal, herunder børn 
og unge).
 
I budget 2015 er der afsat 235.000 kr. til lovliggørelse af én 
skydebane, idet der forudsættes medfinansiering fra skydeklubberne 
og Skydebaneforeningen Danmark svarende til ca. 2/3 af den samlede 
skønnede udgift til lovliggørelse. 
 
Den bane som ikke lovliggøres, skal lukkes, da ventilationsforholdene 
ikke opfylder lovgivningens krav. Lokalerne kan ikke umiddelbart 
anvendes til andre formål end lager o.l. som følge af forurening på 
vægge, gulve og lofter.
 
Forvaltningen afholder møde med klubberne snarest for at fremlægge 
konsekvenserne af budgetaftalen for 2015. Klubberne har hidtil ikke 
haft en enig indstilling til, hvilken bane som skal lovliggøres. 
Klubberne har hidtil vurderet, at deres fortsatte levedygtighed 
afhænger af deres lokale placering, og ønsker derfor begge baner 
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renoveret/ lovliggjort. 
 
Udvalget anmodes om at beslutte, hvilken af de to baner som skal 
lovliggøres. Herefter vil Forvaltningen indlede projektering af 
lovliggørelsen samt indgå dialog med relevante parter om 
medfinansiering og om den fremtidige udnyttelse og fordeling af 
lokalerne. 
 
 
 
 

Administrationens 
forslag

Forvaltningen foreslår, at udvalget beslutter hvilken af de to baner, 
som skal lovliggøres.
 
 

Afledte 
konsekvenser

Den bane som ikke lovliggøres skal lukkes snarest, da den ikke 
opfylder lovgivningens krav med hensyn til indeklima, ventilation mv.
 
 

Økonomi og 
finansiering

Der er afsat 235.000 kr. i driftsbudget 2015 til lovpligtig renovering af 
1 skydebane forudsat medfinansiering fra foreningen og en flerårig 
brugsaftale om placering.
 
 

Dialog/høring Forvaltningen har afholdt møder med klubberne den 18. september 
(forud for byrådets budgetforhandlinger) og  den xx. oktober i lyset af 
det vedtagne budget.
 

Bilag Nej

_________________________________________________________
Beslutning Kultur- 
og Idrætsudvalget 
2014-2017 den 03-
11-2014

Udvalget besluttede, at banen i Blovstrød renoveres.
 
 

Fraværende Ingen 
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KULTUR- OG IDRÆTSUDVALGET 2014-2017

5. Puljer på Kultur- og Idrætsudvalgets område

Sagsnr.: 14/15915

Punkttype Beslutning
 
 

Tema Kultur- og Idrætsudvalget disponerer over en pulje til 
kulturfremmende aktiviteter på 130.000 kr. årligt.
 
Udvalget anmodes om at beslutte overordet fordeling af puljen og 
retningslinjer for fremtidig tildeling. 
 
 
 

Sagsbeskrivelse Kultur- og Idrætsudvalget har en årlig pulje på 134.000 kr. til brug for 
kulturfremmende aktiviteter. Målet for puljens anvendelse er ikke 
nærmere defineret. 
 
Forvaltningen foreslår, at puljen med fordel kan opdeles og 
administreres på forskellige områder – eksempelvis: 
 
Folkeskolereformen / Den åbne skole: 
Allerød Musikskole og Allerød Bibliotek har på flere områder 
samarbejde med kommunens skoler. Med folkeskolereformen skal 
samarbejdet med musikskolerne formaliseres i forbindelse med 
bestemmelserne om Den åbne skole.
 
Allerød Musikskole og Allerød Bibliotek udarbejder i 2014 såkaldte 
ydelseskataloger med forslag til en række konkrete aktiviteter, som 
skolerne kan bestille og indarbejde i undervisningen. Det kan fx være 
et forløb med korsang eller opsætning af en musical med musikskolen, 
eller forfatterskole med biblioteket.
 
Der er i 2015 ikke afsat særskilte midler til, at skolerne kan afprøve de 
forskellige ydelser/ tilbud fra musikskolen og biblioteket.
 
Forvaltningen foreslår, at udvalget afsætter en andel af denne pulje til 
at støtte projekter og aktiviteter, som skolerne ønsker at bestille hos 
Allerød Musikskole og Allerød Bibliotek.
 
Idræt/ foreninger
Udvalget modtager løbende henvendelser fra idrætsforeninger, som 
søger om støtte til fx udlandsrejser for børn og unge til stævner, 
konkurrencer mv. 
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Der er i dag ikke fastlagt krav eller rammer til formål mv. med disse 
ansøgninger.
 
Forvaltningen foreslår, at udvalget afsætter en andel af puljen til den 
type formål. 
 
Øvrige kulturområder/ projekter
Udvalget modtager løbende henvendelse om støtte til konkrete 
projekter, fx MGP i klubberne og kulturprojekter i Center Sandholm. 
 
Der er i dag ikke fastlagt krav eller rammer til formål mv. med disse 
ansøgninger.
 
Forvaltningen foreslår, at udvalget afsætter en andel af puljen til den 
type formål. 
 
 
 
 

Administrationens 
forslag

Forvaltningen foreslår, at udvalget foretager en overordnet disponering 
af puljen til kulturfremmende aktiviteter.
 
 

Afledte 
konsekvenser

-
 

Bilag Nej

_________________________________________________________
Beslutning Kultur- 
og Idrætsudvalget 
2014-2017 den 03-
11-2014

Udvalget tilsluttede sig opdelingen med de tre puljer med den 
tilføjelse, at idrætsforeninger o.l. også kan søge midler fra puljen 
vedrørende Den åbne skole.
 

Fraværende Ingen 
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KULTUR- OG IDRÆTSUDVALGET 2014-2017

6. Vanding af kommunens fodboldbaner

Sagsnr.: 14/14953

Punkttype Beslutning
 

Tema Økonomiudvalget har den 9. september 2014 besluttet, at oversende en 
sag til Kultur- og Idrætsudvalget med henblik på en alternativ løsning 
på vanding af fodboldbaner.
 
Kultur- og Idrætsudvalget bedes beslutte, hvilke muligheder der skal 
igangsættes med henblik på vanding af kommunens idrætsanlæg
 
 

Sagsbeskrivelse I forbindelse med den lange tørkeperiode fra maj til medio august har 
der været meget fokus på tilstanden af kommunens græsbaner. Fra 
brugernes side var der klart ønske om, at banerne blev vandet, så 
væksten i græsset kunne bibeholdes med væsentlig bedre 
spilleegenskaber til følge.
 
Kun nogle af banerne er etableret med vandingsanlæg eller vandudtag, 
og der er ud fra en samlet vurdering kun i begrænset omfang sket 
vanding af banerne i dette års tørkeperiode.
Ingen af banerne har som følge af tørken fået større skader. Dog er 
flere baner skadet som følge af intens brug såvel før som under 
tørkeperioden. Nabokommunernes erfaringer er de samme.
 
Ved den fremtidige vedligeholdelse bliver der fokus på de 3 
stadionbaner: Lynge, Blovstrød og Allerød Idrætspark. Endvidere vil 
der være et antal baner blive brugt til aflastning - primært Skovvang 
Stadion og Ravnsholtskolens baner. 
De øvrige skolebaner vil ikke blive vedligeholdt i samme omfang som 
hidtil.
 
Forvaltningen gennemgår pt. alle idrætsanlæggene med henblik på at 
fastlægge omfanget for vedligeholdelsen.
 
Nedenfor er de enkelte anlæg gennemgået med hensyn til de fysiske 
forhold.

Allerød Idrætspark
Den meget store brug af banerne på Allerød Idrætspark har været en 
alt overvejende årsag til, at banerne her så meget nedslidte ud i den 
lange tørkeperiode.
Banerne har et relativt tyndt vækstlag, hvilket sammen med den porøse 
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jord under banerne betyder, at vandet siver meget hurtigt væk og 
banerne derfor nemt udtørrer.

Der tilføres løbende yderligere jord for at styrke vækstlaget efter 
anbefalingerne i den rapport, der er udarbejdet om banerne. Der er tale 
om en intensiv pleje af banerne, der vil strække sig over en længere 
årrække.

Det er pt. muligt at vande de 4 baner, som ligger mellem Sportsvej og 
klubhuset med en markkanon. Det vil være nødvendigt at kunne vande 
de øvrige 4 baner, hvis en udtørring skal udgås i en længere 
tørkeperiode, hvilket også anbefales af hortonomen som har 
gennemgået banerne. Alternativet til vandingsanlæggene er i 
tørkeperioder at koncentrere brugen på de baner, der har 
vandingsanlæg og på kunstgræsbanerne.

Lynge Idrætsanlæg
På dette anlæg er det en noget lavere belastning og bliver derfor ikke 
så hurtigt nedslidt. 
 Med hensyn til vækstlaget er dette væsentligt bedre: Banerne er også 
noget ældre og har haft en lang tid med tilførsel af en del jord. 
Endvidere er der heller ikke den samme permeabilitet (mål for 
materialets evne til nedsivning af vand) som i Allerød Idrætspark.
Det er muligt på at vande samtlige baner på Lynge Idrætsanlæg med 
en markkanon.

Blovstrødhallen (nye baner)
Disse baner er endnu ikke taget i brug, men det vurderes, at 
belastningen her ikke vil betyde en hurtigere nedslidning. Her 
sammenlignes med den nuværende belastning på Blovstrød Stadion.

Vækstlaget på banerne er helt optimale. Der er også tale om en jord, 
som holder ekstremt godt på vandet og på den måde er med til at øge 
væksten i græsset.
Det er ikke muligt at vande disse baner.

Skovvang Stadion
Dette anlæg har efter flytning af aktiviteterne til Allerød Idrætspark 
ikke så hård en belastning. 
Vækstlaget er godt. Banerne er også noget ældre og har haft en lang tid 
med tilførsel af en del jord. Endvidere er der heller ikke den samme 
permeabilitet som i Allerød Idrætspark
Det er her muligt at vande to baner automatisk.

Skolebaner
På disse baner er der en relativ lav belastning, hvorfor dette ikke har 
betydning for nedslidningen. 
Mange af disse baner er gamle veletablerede baner og lider ikke så 
voldsomt under en længere tørkeperiode. 
Det er ikke muligt at vande disse baner.
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Fakta vedrørende vanding af baner
Hvor det er muligt at vande baner, bruges 180 m3 vand pr. bane og det 
tager 15–18 timer at vande en bane, idet det kræver at markkanonen 
skal trækkes over banen 3 gange og hvert træk tager 5–6 timer. Der 
anvendes netto 2 mandetimer på hver banevanding.

Ved vanding i en tørkeperiode på eksempelvis10 uger og med et behov 
for vanding 2 gange om ugen, vil omkostningen pr. bane være ca. 
52.000 kr.
Prisen for vanding vil bl.a. være afhængig af vandprisen, som p.t. 
f.eks. i Lynge er 6 kr. pr. m3

De øgede omkostninger til vanding er i år fundet ved omprioritering 
inden for driftsrammen
Etableres der automatisk vanding, vil omkostningerne til mandskab 
kunne reduceres. Et automatisk vandingsanlæg vil overslagsmæssigt 
koste ca. 150.000 kr. pr. bane plus en evt. tilslutningsafgift til 
vandværket. Besparelsen af mandetimer vurderes dog ikke at kunne 
opveje udgiften til etablering af automatisk vanding. 
Der henvises til bilagets oversigt over kommunens baner. 
 
Den intense brug af nogle baner kombineret med tørken betyder, at det 
fremadrettet vil være hensigtsmæssigt at prioritere indsatsen i forhold 
til pleje og vanding a banerne. Dette kan ske ved i længerevarende 
tørkeperioder at samle brugerne på færre græsbaner og bruge 
kunstgræsbanerne mere. Det vurderes ikke, at der umiddelbart er 
behov for udvidelse af vandingsanlæggene, såfremt brugen af banerne 
tilpasses i tørre perioder. 
 
Forvaltningen anbefaler: 

 at vandingen i længere tørkeperioder 
koncentreres omkring de tre stadionbaner i 
Lynge, Blovstrød og Allerød Idrætspark 

 at træningen i tørkeperioder primært 
fordeles over de tre kunstgræsbaner og 
efterfølgende på kommunens skolebaner 
for at skåne de tre stadionbaner. 

Administrationens 
forslag

Forvaltningen foreslår, at udvalget godkender anbefalingerne.
 
 
 
 
 
 

Økonomi og 
finansiering

Skal der etableres yderligere vandingsmuligheder i større omfang vil 
det kræve en særskilt bevilling. Der skal ligeledes afsættes midler til 
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den afledte drift 
 
 

Dialog/høring Der er en løbende dialog med fodboldklubberne om brug af 
kommunens fodboldbaner med henblik på en så god vedligeholdelse 
og herunder god spillemæssige kvalitet.
 
 
 
 

Bilag Oversigt over fodboldbaner

_________________________________________________________
Beslutning Kultur- 
og Idrætsudvalget 
2014-2017 den 03-
11-2014

Udvalget godkendte Forvaltningens anbefalinger.
 

Fraværende Ingen 
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KULTUR- OG IDRÆTSUDVALGET 2014-2017

7. Valg og prioritering af indsatsområder på baggrund af afslutningsnotat for 
idrætsanalysen

Sagsnr.: 14/1247

Punkttype Beslutning.
 

Tema Kultur- og Idrætsudvalget har den 22. september 2014 behandlet proces for 
opfølgning på Hovedrapport og Afslutningsnotat af ”Analyse af 
koordineret sambrug, driftsforhold og bygningsoptimering på 
Idrætsområdet.”
 
På denne bagrund er der den 8. oktober afholdt workshop for analysens 
følgegruppe – og efterfølgende dialog mellem Følgegruppen og Kultur- og 
Idrætsudvalget.
 
Udvalget skal tage stilling til processen for det videre arbejde med 
følgegruppens forslag til prioriterede indsatsområder.
 

Sagsbeskrivelse Følgegruppen har ved workshoppen den 8. oktober 2014 udpeget og 
prioriteret følgende 10 anbefalinger ud fra de 39 anbefalinger, som IDAN 
har beskrevet i Afslutningsnotatet.
 
Anbefaling af prioritering

1. En idrætskonsulent 
(aktivitetsmedarbejde/idemager/udviklingskons
ulent) 3.1.1

2. Afklaring af serviceniveau og behov for 
bemanding 1.3.3

3. Udviklingsarbejde om kommunalt samarbejde 
5.1.1

4. Fortsat fokus på børn og unge 1.1.1
5. Foreningsudvikling i fokus 3.1.2
6. Hal-og anlægsbestyrelser 1.3.2
7. Tilgængelighed via onlinebooking 3.2.1
8. Øget gennemsigtighed 1.1.2
9. Samarbejde mellem Skole og Kultur og Ældre 

og Sundhed 1.4.1
10. Opkvalificering og specialisering af 

eksisterende faciliteter 1.3.1

Følgegruppen nåede ikke at drøftede egentlige forslag til handleplan. På 
denne baggrund lagde formanden for Kultur- og Idrætsudvalget op til, at 
der kunne iværksættes yderligere en dialogdag, med henblik på at 



Kultur- og Idrætsudvalget 2014-2017 mandag den 03. november 2014 14

udarbejde handleplaner.
 
I henhold til den senest besluttede proces for opfølgning, skal Kultur- og 
Idrætsudvalget på mødet den 3. november 2014 udpege indsatsområder og 
træffe beslutning om handleplaner.
 
På baggrund af dialogen med Følgegruppen og det planlagte møde med 
Fritidsnævnet, byrådet, følgegruppen + øvrige foreninger den 13. november 
2014 anbefaler Forvaltningen, at Kultur- og Idrætsudvalget på mødet den 3. 
november alene træffer beslutning om forslag til indsatsområder og 
afventer endelig beslutning og fastlæggelse af indsatsområder og 
handleplan til mødet den 12. januar 2015
 
Til det planlagte møde den 13. november, er Peter Forsberg, Idrættens 
Analyseinstitut, indbudt til at gennemgå hovedelementerne i 
analyseresultatet, resume og anbefalinger og til at orientere om 
følgegruppens prioriterede forslag til indsatsområder.
 
Forvaltningen anbefaler, at KIU herefter forelægger KIU’s forslag til 
prioriterede indsatsområder, og at der åbnes for en kort debat, som kan 
danne baggrund for udvalgets endelige beslutning om indsatsområder og 
handleplan med henblik på indstilling om samme til økonomiudvalget og 
byrådet.
 
Forvaltningen forslår, at der udarbejdes handleplaner for samtlige de 
foreslåede indsatsområder og at følgende medtænkes ved udpegning af 
indsatsområder og udarbejdelse af handleplaner: 

 At der fremadrettet arbejdes på mere optimal 
udnyttelse af de eksisterende faciliteter, idet 
dette sammenholdes med forslaget om øget 
gennemsigtighed og tilgængelighed via 
onlinebooking/foreningsportalen. 

 At forslaget om afklaringen af serviceniveauet 
og den fremtidige bemanding på anlæggene 
sammenholdes med servicekataloget som 
forventes forelagt udvalget den 12. januar 2015.

 Spørgsmålet om Idræts-/fritidskonsulent 
foreslås optaget som særskilt punkt med 
henblik på arbejdsopgave, sammenhæng med 
andre områder som Ældre og Sundhed, DGI, 
DIF, Skole og Kultur, samt hvordan det kan 
finansieres. 

 At kompetencer for Hal- og Anlægsbestyrelser 
defineres i dialog med bestyrelser/brugere. At 
der til mødet den 12. januar 2015 fremlægges 
forslag til ansvar og råderum for 
brugerbestyrelserne og at forslaget 
efterfølgende sendes til høring i 
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brugerbestyrelserne, således at 
kompetenceplanen kan endelig godkendes i 
februar 2015. 

Administrationen
s forslag

Forvaltningen foreslår:

 At udvalget alene træffer beslutning om forslag 
til indsatsområder

 At udvalget afventer endelig stillingtagen til 
indsatsområder og handleplaner til efter mødet 
med foreningerne

 At forslaget til overordnede ramme for mødet 
den 13. november godkendes

 At forslaget om at tage udgangspunkt i 
følgegruppens prioriteringer godkendes

 At forslaget til elementer som bør medtænkes 
ved udpegning af indsatsområder og de 
efterfølgende handleplaner godkendes.

Dialog/høring Der er afholdt dialogmøde med følgegruppen den 8. oktober, og der 
afholdes yderligere dialog med samtlige foreninger den 13. november.
 

Bilag Nej

_________________________________________________________
Beslutning 
Kultur- og 
Idrætsudvalget 
2014-2017 den 03-
11-2014

Udvalget anbefaler at følgende punkter prioriteres højest: 1, 2, 3, 6 og 9.
Udvalget mødes med Følgegruppen for analysen den 13. november og 
drøfter prioriteringen og input til handleplaner.
 

Fraværende Ingen 
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KULTUR- OG IDRÆTSUDVALGET 2014-2017

8. Hjertevenner på besøg

Sagsnr.: 14/15665

Punkttype Orientering
 

Tema Hjertevenner er en grøn hjerteformet bænk med vippefunktion. Den er 
udviklet via det regionale kultursamarbejde KulturMetropolØresund 
og er på ”turné” blandt de deltagende kommuner. I det sene forår 2015 
kommer den til Allerød Kommune.
 
 
 
 
 
 

Sagsbeskrivelse Hjertevenner er en grøn hjerteformet bænk, der er overdækket og som 
kan vippe. Den er udviklet via det regionale kultursamarbejde 
KulturMetropolØresund og er en del af Kulturaftalen Det Aktive 
Byrum, hvor der deltager ni kommuner: Furesø, Greve, Gribskov, 
Halsnæs, Helsingør, Hillerød, Køge, Roskilde og Allerød.
 
Bænken er udviklet af designer Cemille Høyer og møbelsnedker 
Nicolaj Bo på baggrund af interview og workshops med teenagerpiger 
fra de deltagende kommuner.
 
I 2013 satte projektet Det Aktive Byrum fokus på piger i alderen 13-17 
år. Det er en målgruppe, der ofte bliver overset, når der udvikles nye 
byrum. Det er også en gruppe, der ikke råber så højt, når der er debat 
om nye faciliteter. Og pigerne benytter sig ikke i samme grad som 
drenge og mænd af byernes udendørs idrætsfaciliteter til eksempelvis 
skatere, parkour og boldspil.
 
Derfor prøvede kommunerne at inddrage pigerne i byplanlægning og 
få dem i dialog for at udvikle en facilitet, der kunne appellere til 
pigerne og opfylde deres ønsker. 
Tanken bag Hjertevenner er bl.a., at bænken skal udgøre et intimt rum 
i byens rum. Pigerne sagde blandt andet ”Det vigtigste er, at man kan 
være sammen med sine venner”. ”Det skal være flot og anderledes”. 
”Man skal kunne se andre, men alligevel have sit eget rum i 
byrummet”.
 
Hjertevenner er på turné i de ni deltagende kommuner og dermed kun 
til låns i en begrænset periode.
Bænken har foreløbig været på besøg i Roskilde, Køge, Gribskov, 
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Hillerød, Halsnæs og Furesø kommuner. Pt. er den på besøg i 
Helsingør, hvor den skal stå i Multiparken frem til 18. november 2014. 
 
Allerød Kommune skal også have besøg af Hjertevenner og det 
tænkes, at Allerød Kommune kan få besøg i det sene forår 2015. 
Besøget varer i 5-6 uger. Det tænkes at placere bænken i Lillerød 
Bymidte ved biblioteket eller pladsen ved springvandet.
 
Hjertevenner har været så populær i nogle kommuner, at flere ønsker 
at få produceret en bænk, som kan placeres permanent i kommunen.
 
Hjertevenner har fået sin egen facebookside, hvor man kan følge dens 
turné rundt i de medvirkende kommuner.
https://da-dk.facebook.com/pages/Hjertevenner/259029960946535
 
 

Administrationens 
forslag

Forvaltningen anbefaler, at orienteringen tages til efterretning.
 
 
 

Afledte 
konsekvenser

-
 
 
 

Økonomi og 
finansiering

Levering og opstilling af bænken er en del af Kulturaftalen og derfor 
uden yderligere udgift for Allerød Kommune.
 
 
 

Dialog/høring -
 

Bilag Hjertevenner i Køge - foto
Billede af bænken Hjertevenner

_________________________________________________________
Beslutning Kultur- 
og Idrætsudvalget 
2014-2017 den 03-
11-2014

Taget til efterretning.
 

Fraværende Ingen 

https://da-dk.facebook.com/pages/Hjertevenner/259029960946535
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Signeret af: 

_______________________________ 
John Jensen
Formand

_______________________________ 
Lea Herdal
Medlem

_______________________________ 
Thomas Kirkegaard
Medlem

_______________________________ 
Agnete Fog
Medlem

_______________________________ 
Theodore Gbouable
Medlem



Bilag: 6.1. Oversigt over fodboldbaner

Udvalg: Kultur- og Idrætsudvalget 2014-2017
Mødedato: 03. november 2014 - Kl. 7:30

Adgang: Åben
Bilagsnr: 84126/14



Oversigt over Allerød Kommunes fodboldbaner og mulig vanding 

Bane/sted Antal Skade 

efter tørke 

Skade 

grundet 

belægning 

Mulighed 

for 

vanding 

Bemærkninger 

Lynge Idrætsanlæg      

11-mandsbaner 3 Nej Nej Ja 1 udtag med markkanon. Der skal bruges 3 

træk på langs pr. bane. 

8-mandsbaner 1 Nej Nej Ja 1 udtag med markkanon. Der skal bruges 2 

træk på langs 

5-mandsbaner 4 Nej Nej Ja 1 udtag med markkanon. Der skal bruges 2 

træk på langs. 

Kunstgræsbane 1 

stk. 11-mands og 1 

stk. 5-mands 

1  Nej   

Allerød Idrætspark      

11-mandsbaner 8 Nej Ja Ja 4 baner kan vandes. 3 baner lider under den 

store belægning. Alle baner har mangelfuldt 

vækstlag. 1-udtag med markkanon. Der skal 

bruges 3 træk på langs pr. bane. 

5-mandsbaner 3 Nej Ja Ja 2 baner kan vandes. 2 baner lider under den 

store belægning. Alle baner har mangelfuldt 

vækstlag. 1 udtag med markkanon. De to 

baner vandes sammen med en 11-mands 

bane. 

Kunstgræs 1 Nej Ja  Banen er 5 år gammel og har de første år haft 

en stor belægning, hvilket kan ses på banen. 

Skovvang Stadion      

11-mandsbaner 3 Nej Nej Ja 2 baner kan vandes automatisk. 

Blovstrød Stadion      

11-mandsbaner 2 Nej Nej Nej  

5/3-mandsbaner 2 Nej Nej Nej  

Blovstrødhallen      

11-mandsbaner 2 Nej Nej Nej Tykt vækstlag, mere vandholdigt. Kan klare en 

længere tørkeperiode. Vanding mindre 

nødvendig. 

7-mandsbane 1 Nej Nej Nej Tykt vækstlag, mere vandholdigt. Kan klare en 

længere tørkeperiode. Vanding mindre 

nødvendig. 

Kunstgræs 1 stk. 

11-mands og 2 stk. 

5-mands 

1 Nej Nej Nej  

Ravnsholtskolen      

11-mandsbane 2 Nej Nej Nej  

Engholmskolen      

11-mands bane 1 Nej Nej Nej  

Lillerød Skole      

11-mandsbane 1 Nej Nej Nej  

Blovstrød skole      

11-mandsbane 1 Nej Nej Nej  

 

Der anvendes ca. 180 m3 for at vande en bane. Det tager ca. 15 – 18 timer at vande en hel bane.  



Pris for vanding på Allerød Idrætspark alene til vand 180 m3 af 10 kr. = 1.800 kr. pr. vanding pr. bane. 

Pris for vanding på Lynge Idrætsanlæg alene til vand 180 m3 af 6 kr. = 1.080 kr. pr. vanding pr. bane. 

Forventet pris for mandetimer pr. bane pr gang. 2 time x 400 kr. (nattakst) = 800 kr. pr. bane pr. gang 

Vi har kun automatisk vanding på Skovvang Stadion, de øvrige steder vandes med stor vandingskanon.  

Det anbefales at opvisningsbanen i Lynge, Allerød Idrætspark og ved Blovstrødhallen prioriteres højest, hvis der er 

behov for vanding. Øvrige baner med mulighed for vanding forsøges vandet i størst muligt omfang. 

Vanding opvisningsbanen Allerød Idrætspark og Lynge Idrætsanlæg i en periode på 10 uger med 2 gange pr. uge 

Allerød Idrætspark: 1.800 x 2 x 10 = 36.000 kr. 

Lynge Idrætsanlæg: 1.080 x 2 x 10 = 21.600 kr. 

Mandetimer samlet 800 kr. x 2 x 2 x 10= 32.000 

Endvidere anbefales, at hvis der opstår længere tid med tørke, flyttes så meget træning som muligt til 

kunstgræsbanerne og banerne ved kommunens skoler, for at skåne naturgræsbanerne på idrætsanlæggene. 

Hvis alle baner på Lynge Idrætsanlæg, Allerød Idrætspark og ved Blovstrødhallen fremadrettet skal kunne vandes, skal 

det anbefales, at der planlægges etablering af automatisk vanding, pris ca. 150.000 kr. pr. bane + tilslutningsafgift som 

er individuelt for de enkelte vandværker. 



Bilag: 8.1. Hjertevenner i Køge - foto
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Mødedato: 03. november 2014 - Kl. 7:30

Adgang: Åben
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Bilag: 8.2. Billede af bænken Hjertevenner

Udvalg: Kultur- og Idrætsudvalget 2014-2017
Mødedato: 03. november 2014 - Kl. 7:30

Adgang: Åben
Bilagsnr: 82800/14
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